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DAMES EN HEREN,

Uw commissie heeft dit voorstel van resolutie bespro-
ken tijdens haar vergaderingen van 27 oktober 2020 en 
26 januari 2021.

I. — INLEIDENDE UITEENZETTING

Mevrouw Yoleen Van Camp (N-VA), indiener van het 
voorstel van resolutie, legt uit dat de voorliggende tekst 
werd ingediend in 2019, nog voor de coronacrisis. De 
zorgverleners gaan tijdens deze crisis tot het uiterste, 
maar reeds voor de crisis was het nodig om hun werk-
omstandigheden te verbeteren. Inmiddels heeft het 
Parlement middelen vrijgemaakt voor het zorgpersoneel. 
Dat is positief, maar die middelen moeten ook op de 
juiste manier bij de zorgverleners terechtkomen. Vaak 
komen bijkomende middelen immers niet rechtstreeks 
bij het zorgpersoneel terecht, maar worden ze verdeeld 
over de hele sector. Om die reden blijft het voorstel van 
resolutie nodig en brandend actueel. Het voorstel van 
resolutie van de N-VA is bovendien breder opgevat dan 
dat van de MR en heeft ook betrekking op het zorgper-
soneel in de instellingen.

De moeilijke werkomstandigheden van het zorgperso-
neel zijn volledig te wijten aan de normbestaffing, of, met 
andere woorden, het tekort aan handen aan het bed. In 
België is er één verpleegkundige per 10,8 patiënten. Een 
gelijkaardige bestaffing vindt met in landen als Spanje 
en Griekenland. In de Scandinavische landen zijn er 
echter dubbel zoveel handen aan het bed als in ons land.

Meer handen aan het bed komt niet alleen de kwaliteit 
van de zorg ten goede, maar draagt ook fors bij aan de 
aantrekkelijkheid van het verpleegkundig beroep. De 
beste manier om de aantrekkelijkheid te verhogen is nog 
steeds door de werkomstandigheden te verbeteren. Dat 

zorgt dan weer voor een betere instroom in het beroep. 
De resolutie vraagt dan ook om de huidige vicieuze 
cirkel te doorbreken.

Het tweede luik van het voorstel van resolutie heeft 
betrekking op de thuisverpleging. In het regeerakkoord 
zijn er engagementen aangegaan om de ziekenhuiscon-
sumptie te verlagen en wordt er dus een verschuiving van 
intramurale zorg naar transmurale zorg voorzien. In het 
verleden is het echter reeds duidelijk aangetoond dat de 
middelen niet mee verschuiven naar de thuisverpleging.

MESDAMES, MESSIEURS,

Votre commission a examiné cette proposition de 
résolution au cours de ses réunions du 27 octobre 2020 
et du 26 janvier 2021.

I. — EXPOSÉ INTRODUCTIF

Mme Yoleen Van Camp (N-VA), auteure de la proposi-
tion de résolution, explique que le texte à l’examen a été 
déposé en 2019, avant le début de la crise du coronavirus. 
Si cette crise a mis les soignants à rude épreuve, même 
avant qu’elle n’éclate il était nécessaire d’améliorer leurs 
conditions de travail. Le Parlement a entre-temps dégagé 
des moyens pour le personnel soignant. C’est une bonne 
chose, mais ces moyens doivent dûment leur parvenir. 
Souvent, les budgets supplémentaires ne parviennent 
pas directement au personnel soignant, mais ils sont 
répartis sur l’ensemble du secteur. C’est la raison pour 
laquelle la proposition de résolution reste nécessaire et 
d’une actualité brûlante. La proposition de résolution de 
la N-VA est en outre conçue de manière plus large que 
celle du MR et elle inclut aussi le personnel soignant 
des institutions.

Les conditions de travail difficiles du personnel soignant 
sont entièrement dues aux normes d’encadrement ou, 
en d’autres termes, au manque de personnel au chevet 
des malades. En Belgique, on compte une infirmière 
pour 10,8 patients. Ces effectifs sont similaires à ceux 
de pays comme l’Espagne et la Grèce. Dans les pays 
scandinaves, en revanche, le personnel soignant au 
chevet des malades équivaut au double de celui de 
notre pays.

Renforcer les effectifs au chevet des patients permet 
non seulement d’améliorer la qualité des soins, mais 
contribue également de manière significative à l’attrait 
de la profession d’infirmier. Le meilleur moyen d’accroître 
l’attractivité reste l’amélioration des conditions de tra-

vail, qui accroîtra à son tour l’accès à la profession. La 
résolution appelle donc à briser le cercle vicieux actuel.

Le second volet de la proposition de résolution à l’exa-
men concerne les infirmiers à domicile. Dans l’accord de 
gouvernement, le gouvernement s’engage à réduire la 
consommation hospitalière et prévoit donc d’opérer un 
glissement des soins intramuros vers des soins trans-
muraux. Dans le passé, il a toutefois déjà été clairement 
démontré que ce glissement ne s’accompagnait pas 
d’un glissement des moyens au bénéfice des infirmiers 
à domicile.
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Daar waar in de instellingen de onderbestaffing het 
grootste probleem is, kampt men in de thuisverpleging 
eerder met een te lage financiering. Zo dekt het hono-
rarium voor een inspuiting bijvoorbeeld de materiaalkost 
niet eens. Bovendien krijgen thuisverpleegkundigen 
steeds meer bijkomende taken, zoals het inlezen van het 
e-ID. Het voorstel van resolutie vraagt dan ook om een 
betere financiering voor de thuisverpleging te voorzien.

II. — ALGEMENE BESPREKING

A. Vragen en opmerkingen van de leden

Mevrouw Barbara Creemers (Ecolo-Groen) verwijst 
naar het voorstel van resolutie DOC 55 1354/001 dat 
tijdens de vorige vergadering van de commissie werd 
gestemd. Zij vraagt aan mevrouw Van Camp of zij haar 
voorstel van resolutie zal aanpassen en eventuele 
overbodige verzoeken zal schrappen.

Mevrouw Yoleen Van Camp (N-VA) antwoordt dat zij 
haar volledige voorstel van resolutie wenst te behouden, 
omdat de MR-fractie het N-VA-voorstel slechts gedeeltelijk 
heeft gekopieerd, met een focus op de thuisverplegers. 
Op zich vindt de spreekster het geen probleem dat 
het voorstel gekopieerd werd, als er maar iets gedaan 
wordt voor de sector. Bovendien weet zij ook dat een 
voorstel dat vanuit de meerderheid komt, soms meer 
slaagkansen heeft.

Daarna zijn de partijen van de meerderheid er ech-
ter in geslaagd om het voorstel van resolutie zelf uit 
te hollen, via het alomvattend amendement. Het is de 
spreekster duidelijk geworden dat de partijen van de 
meerderheid de problematiek onderschatten. Daarom 
heeft ze besloten om haar voorstel van resolutie als 
prioritair voorstel op de agenda te zetten. Haar be-
langrijkste doelstellingen zijn een betere verloning en 

de verbetering van de werkomstandigheden. Dit soort 
maatregelen kunnen een structurele oplossing bieden 
voor de sector, in tegenstelling tot maatregelen die niet 
meer zijn dan “steekvlampolitiek”, zoals het importeren 
van verpleegkundigen uit het buitenland.

Mevrouw Barbara Creemers (Ecolo-Groen) geeft aan 
dat iedereen het probleem van het personeelstekort en 
het probleem van de verloning in de zorgsector erkent. 
Met het voorstel DOC 55 1354 werd er getracht een 
compromis te vinden tussen een groot aantal meningen. 
De spreekster staat nog steeds achter het stemgedrag 
van haar fractie.

Si le problème majeur des établissements hospitaliers 
est le manque de personnel, les infirmiers à domicile font 
plutôt face à un financement insuffisant. Par exemple, 
l’honoraire dû pour une injection ne couvre même pas 
les frais de matériel nécessaire à cette injection. En 
outre, les tâches des infirmiers à domicile sont toujours 
plus nombreuses, par exemple la lecture de la carte 
d’identité électronique. La proposition de résolution à 
l’examen demande dès lors au gouvernement de prévoir 
un meilleur financement pour les infirmiers à domicile.

II. — DISCUSSION GÉNÉRALE

A. Questions et observations des membres

Mme Barbara Creemers (Ecolo-Groen) renvoie à 
la proposition de résolution DOC 55 1354/001 qui a 
été soumise au vote durant la précédente réunion de 
commission. Elle demande à Mme Van Camp si elle 
modifiera sa proposition de résolution et y supprimera 
les éventuelles demandes superflues.

Mme Yoleen Van Camp (N-VA) répond qu’elle souhaite 
maintenir l’intégralité de sa proposition de résolution 
parce que le groupe MR n’a que partiellement copié 
la proposition de la N-VA, en mettant l’accent sur les 
infirmiers à domicile. L’intervenante n’a en soi aucun 
problème à ce que sa proposition ait été copiée, du 
moment que quelque chose soit fait pour le secteur. En 
outre, elle sait aussi qu’une proposition émanant de la 
majorité a parfois plus de chance d’être adoptée.

Par la suite, les partis de la majorité sont toutefois 
parvenus à vider de sa substance leur proposition 
de résolution en présentant un amendement global. 
L’intervenante ayant pris conscience que les partis de 
la majorité sous-estiment l’ampleur de la problématique, 
elle a décidé d’inscrire à l’ordre du jour sa proposition de 
résolution comme proposition prioritaire. Les objectifs 
principaux de l’intervenante sont d’améliorer la rému-

nération et les conditions de travail des infirmiers. Ce 
type de mesures peut apporter une solution structurelle 
au secteur, contrairement aux mesures qui ne sont rien 
d’autre que des mesures prises à chaud, comme faire 
venir des infirmiers de l’étranger.

Mme Barbara Creemers (Ecolo-Groen) indique que 
personne ne nie l’existence du problème de la pénurie 
de personnel et du problème des rémunérations dans le 
secteur des soins de santé. La proposition DOC 55 1354 
visait à trouver un compromis entre de très nombreuses 
opinions. L’intervenante défend toujours le vote émis 
par son groupe.
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Voorts gaat de spreekster in op een aantal verzoeken 
in het voorstel van resolutie van mevrouw Van Camp. 
Een taskforce buigt zich momenteel over het tekort aan 
zorgpersoneel. Het is waarschijnlijk efficiënter om die 
taak aan hen over te laten, dan extra maatregelen aan 
de regering te vragen.

In het vierde verzoek vraagt de indienster om meer 
bevoegdheden over te hevelen naar de deelstaten. De 
spreekster denkt echter dat de sector net meer nood 
heeft aan minder versnippering van bevoegdheden en 
meer samenwerking.

Mevrouw Van Camp vraagt ook om een afzonderlijke 
beroepstitel voor hbo5-verpleegkundigen. De spreekster 
erkent dat er op dat vlak een probleem is, maar meent 
ook dat er moet worden gezocht naar diepgaandere 
oplossingen dan het creëren van een nieuwe titel.

De heer Hervé Rigot (PS) is het ermee eens dat er 
jarenlang te weinig geïnvesteerd is in de zorgsector. De 
gevolgen daarvan zijn ook duidelijk voelbaar tijdens de 
gezondheidscrisis die het land doormaakt. Hij wenst 
echter te benadrukken dat de nieuwe regering een 
koerswijziging heeft ingezet, en opnieuw zal investeren 
in de gezondheidszorg.

Tijdens een recente hoorzitting in de bijzondere com-
missie COVID-19 herhaalden de vertegenwoordigers van 
het zorgpersoneel de noodzaak om te investeren in de 
zorg. Zij erkenden echter ook dat er een nieuwe beweging 
op gang is gekomen. Het Zorgpersoneelfonds wordt nu 
ook geëvalueerd, samen met de mensen in het veld, 
wat het mogelijk zal maken om het meer aan te passen 
aan de werkelijke noden van de professionals. Voorts 
beantwoordt het goedgekeurde voorstel DOC 55 1354 
aan een aantal dringende noden van de sector.

Het Parlement moet er uiteraard op toezien dat de 
maatregelen snel en effectief worden ingevoerd, maar 
er moet ook voldoende vertrouwen geschonken worden 
aan de regering.

De heer Steven Creyelman (VB) meent dat de ge-
zondheidscrisis heeft aangetoond hoe belangrijk een 

goed uitgebouwde en goed uitgeruste zorgsector en 
verpleegkunde zijn. De verschillende instellingen werden 
geconfronteerd met uitval van zorgpersoneel, waardoor 
het overblijvend personeel nog meer onder druk kwam 
te staan.

Het is duidelijk dat de zorgsector momenteel over 
weinig tot geen reserve beschikt. Er is te weinig instroom, 
maar ook te veel uitstroom. Heel wat verpleegkundigen 
overwegen tijdens deze gezondheidscrisis zelfs om een 

L’intervenante évoque ensuite plusieurs demandes 
figurant dans la proposition de résolution à l’examen 
de Mme Van Camp. Un groupe de travail se penche 
actuellement sur la question de la pénurie de personnel 
soignant. Il est probablement plus efficace de le laisser 
s’acquitter de cette tâche que de demander des mesures 
supplémentaires au gouvernement.

Dans la quatrième demande, l’auteure demande 
que davantage de compétences soient transférées aux 
entités fédérées. La membre estime cependant que le 
secteur a davantage besoin de moins de fragmentation 
des compétences et de plus de coopération.

Mme Van Camp demande également un titre pro-
fessionnel distinct pour les infirmiers hbo5. La membre 
reconnaît qu’il y a un problème à cet égard, mais estime 
qu’il faut chercher des solutions plus profondes que la 
création d’un nouveau titre.

M. Hervé Rigot (PS) convient que cela fait des années 
que les investissements dans le secteur des soins de 
santé sont insuffisants. Les effets s’en font clairement 
ressentir aussi dans le cadre de la crise sanitaire que 
connaît le pays. Toutefois, il tient à souligner que le nou-
veau gouvernement a entamé un changement de cap 
et qu’il investira à nouveau dans le secteur de la santé.

Lors d’une récente audition au sein de la commission 
spéciale COVID-19, les représentants du personnel de 
santé ont réitéré la nécessité d’investir dans les soins 
de santé. Cependant, ils ont également reconnu qu’un 
nouveau mouvement s’est enclenché. Le Fonds blouses 
blanches est également en cours d’évaluation, en colla-
boration avec les acteurs de terrain, ce qui permettra de 
l’adapter davantage aux besoins réels des professionnels. 
En outre, la proposition DOC 55 1354 adoptée répond 
à un certain nombre de besoins urgents du secteur.

Le Parlement doit bien sûr veiller à ce que les mesures 
soient introduites rapidement et efficacement, mais il doit 
également faire suffisamment confiance au gouvernement.

M. Steven Creyelman (VB) estime que la crise sani-
taire a montré l’importance d’un secteur de la santé et 

des soins infirmiers bien développé et bien équipé. Les 
différents établissements ont dû faire face à des absences 
dans les rangs de leur personnel soignant, ce qui a mis 
encore plus de pression sur le personnel restant.

Il est clair que le secteur des soins de santé ne dis-
pose pas actuellement d’une réserve suffisante. Il y a 
trop peu de recrutements, mais aussi trop de départs. 
Nombreux sont les infirmiers qui envisagent même, 
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andere job te zoeken. Deze negatieve tendens moet 
worden gekeerd. Daarom zal het Vlaams Belang elk 
initiatief in het voordeel van het zorgpersoneel steunen. 
De heer Creyelman vindt het jammer dat de andere 
fracties het voorstel van resolutie niet lijken te steunen, 
gezien het om iets meer concrete acties vraagt dan het 
voorstel van resolutie DOC 55 1354.

De problematiek die in het voorliggende voorstel van 
resolutie wordt aangekaart ligt mevrouw Caroline Taquin 
(MR) nauw aan het hart. Daarom diende haar fractie een 
voorstel van resolutie in, dat de regering oproept een 
aantal concrete maatregelen te nemen. Een aantal van 
de verzoeken in het voorstel van de N-VA-fractie werden 
ook in het MR-voorstel opgenomen.

Om het grote tekort aan personeel weg te werken, 
hebben het Parlement en de vorige regering bovendien 
een aantal historische initiatieven genomen, die reeds 
werden vermeld tijdens de bespreking van voorstel van 
resolutie DOC 55 1354 (DOC 55 1354/07).

Bij het lezen van het voorstel van resolutie van me-
vrouw Van Camp, krijgt de spreekster de indruk dat 
de indienster de tekorten wil wegwerken door bestaf-
fingsnormen op te leggen. De spreekster meent dat dit 
niet de juiste oplossing. Het is belangrijker het beroep 
aantrekkelijker te maken, en de verzoeken die tijdens 
de vorige commissievergadering werden aangenomen, 
zullen dat mogelijk maken.

Verder is de spreekster er geen voorstander van 
om op dit moment, via een voorstel van resolutie, een 
institutionele hervorming te vragen. Bovendien heeft de 
gezondheidscrisis aangetoond dat de huidige bevoegd-
heidsverdeling niet efficiënt is en dat er een gebrek aan 
samenwerking en centrale sturing is.

Mevrouw Sofie Merckx (PVDA-PTB) hoorde tijdens 
de hoorzittingen in de bijzondere commissie COVID-19 
dat er snel actie op het terrein nodig is. Het debat is nog 
niet afgesloten, en het is dan ook positief dat mevrouw 

Van Camp het thema van de werkomstandigheden van 
het zorgpersoneel terug op de agenda zet.

Het is inderdaad zo dat het personeelstekort het 
eerste probleem is. Dat tekort heeft een verschrikkelijke 
impact op de werkomstandigheden van het zorgperso-
neel. Om die reden verlaten vele verpleegkundigen het 
beroep of willen ze het verlaten. De spreekster zal een 

en ces temps de crise sanitaire, de chercher un autre 
emploi. Il faut inverser cette tendance négative. Le Vlaams 
Belang soutiendra dès lors toute initiative bénéficiant 
au personnel soignant. Les autres groupes semblent 
ne pas soutenir la proposition de résolution, ce qui est 
regrettable car celle-ci réclame des actions qui sont 
un peu plus concrètes que celles demandées par la 
proposition de résolution DOC 55 1354.

Mme Caroline Taquin (MR) indique que la probléma-
tique traitée dans la proposition de résolution à l’examen 
lui tient particulièrement à cœur. C’est pour ce motif que 
le groupe de l’intervenante a déposé une proposition de 
résolution appelant le gouvernement à prendre plusieurs 
mesures concrètes. Certaines demandes contenues 
dans la proposition du groupe N-VA figurent également 
dans celle du MR.

L’intervenante rappelle par ailleurs qu’un certain 
nombre d’initiatives historiques ont été prises par le 
Parlement et le gouvernement précédent pour remédier 
au manque criant de personnel. Celles-ci ont déjà été 
mentionnées au cours de l’examen de la proposition de 
résolution DOC 55 1354 (DOC 55 1354/07).

La proposition de Mme Van Camp semble suggérer 
que le problème de la pénurie pourrait être résolu en 
imposant des normes en termes d’effectifs. L’intervenante 
estime que ce n’est pas la bonne méthode. Il est plus 
important de renforcer l’attractivité de la profession. Les 
demandes qui ont été adoptées lors de la dernière réunion 
de la commission permettront d’atteindre cet objectif.

L’intervenante n’est du reste pas favorable à l’idée 
de demander une réforme institutionnelle à ce stade 
par le biais d’une proposition de résolution. De plus, la 
crise sanitaire a montré que la répartition actuelle des 
compétences n’est pas efficace, qu’il y a des problèmes 
au niveau de la coopération et que la gestion n’est pas 
suffisamment centralisée.

Mme Sofie Merckx (PVDA-PTB) indique que les 
auditions organisées en commission spéciale COVID-19 
montrent la nécessité d’agir d’urgence sur le terrain. Le 
débat n’est pas encore clos et l’intervenante se félicite 

que Mme Van Camp ait souhaité remettre à l’ordre du 
jour la question des conditions de travail du personnel 
soignant.

La pénurie de personnel est effectivement le problème 
principal. Cette pénurie a un impact considérable sur 
les conditions de travail des soignants. C’est pour cette 
raison que de nombreux infirmiers quittent la profession 
ou souhaitent la quitter. L’intervenante annonce le dépôt 
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amendement indienen met concrete maatregelen om 
het personeelstekort weg te werken.

Mevrouw Merckx is het niet eens met verzoek 4 van het 
voorstel van resolutie. Hoewel het inderdaad zo is dat de 
staatsstructuur de organisatie van de gezondheidszorg 
bemoeilijkt, ligt de oplossing niet in het overhevelen van 
nog meer bevoegdheden naar de gemeenschappen, 
maar net in meer herfederalisering.

De heer Robby De Caluwé (Open Vld) vindt het wat 
kort door de bocht om te beweren dat er niets gebeurt 

voor het zorgpersoneel. Hij haalt de goedkeuring van 
het MR-voorstel aan, het Zorgpersoneelfonds en de mid-
delen die zijn vrijgemaakt om de aantrekkelijkheid van 
het beroep te vergroten. Wellicht zullen er in de toekomst 
nog een aantal inspanningen moeten worden gedaan.

Mevrouw Nathalie Muylle (CD&V) meent dat een 
aantal zaken die in het voorstel van resolutie worden 

vernoemd, samen met de gemeenschappen moeten 
worden bestudeerd. De spreekster is het er wel mee eens 
dat de discussie over deze zaken, zoals de leerladder en 
de bestaffing, ten gronde moet worden gevoerd. Ze zou 
daar graag de volgende maanden de tijd voor nemen, 
zodat er gesproken kan worden met organisaties en 
er mensen uitgenodigd kunnen worden om te komen 
spreken. De materie lijkt haar echter te belangrijk om 
er snel in een resolutie door te jagen.

Mevrouw Gitta Vanpeborgh (sp.a) deelt de bekommer-
nissen van de indienster van het voorstel van resolutie. 
Anderzijds wenst ze erop te wijzen dat er reeds belang-
rijke initiatieven zijn genomen, zowel in de schoot van 
de regering als door het sociaal overleg. Zo zijn er het 
Zorgpersoneelfonds, de verhoging van het ZIV-budget, 
de groeinorm van 2,5 % voor innovatieve zorgprojecten 
en is er de eerder genoemde taskforce.

Verder merkt de spreekster op dat de aanpassing en 
de verhoging van de lonen en de structurele maatregelen 
deel uitmaken van het sociaal overleg.

Het thema van het kadaster van de zorgberoepen zal 
dan weer deel uitmaken van een bredere discussie op 
een later moment.

Over de hbo5-opleidingen lopen er reeds gesprekken 
met de deelstaten.

d’un amendement contenant des mesures concrètes 
visant à remédier à la pénurie de personnel.

Mme Merckx n’est pas d’accord avec la demande 4 de 
la proposition de résolution. S’il est vrai que la structure 
de l’État complique l’organisation des soins de santé, 
la solution ne consiste pas à transférer encore plus de 
compétences vers les communautés, mais au contraire 
à refédéraliser davantage.

M. Robby De Caluwé (Open Vld) estime qu’affirmer 
que rien ne se passe pour le personnel soignant est 
pour le moins catégorique, évoquant l’adoption de la 
proposition du MR, ainsi que le Fonds Blouses blanches 
et les moyens qui ont été dégagés pour renforcer l’attrait 
de la profession. Dans le futur, d’autres efforts seront 
sans doute également nécessaires.

Mme Nathalie Muylle (CD&V) estime qu’une série 
de points mentionnés dans la proposition de résolution 

doivent être examinés de concert avec les communautés. 
L’intervenante admet toutefois volontiers que certains, 
comme l’échelle d’apprentissage et les effectifs, doivent 
être débattus sur le fond. Elle aimerait y consacrer les 
prochains mois pour que des discussions puissent être 
menées avec les organisations et que des orateurs 
puissent être invités à s’exprimer. Cette matière lui 
semble toutefois trop importante pour être expédiée 
dans une résolution.

Mme Gitta Vanpeborgh (sp.a) partage les préoc-
cupations de l’auteure de la proposition de résolution. 
Par ailleurs, elle tient à souligner que d’importantes 
initiatives ont déjà été prises, tant au sein du gouver-
nement que dans le cadre de la concertation sociale. 
Ainsi, il y a le Fonds Blouses blanches, l’augmentation 
du budget AMI, la norme de croissance de 2,5 % pour 
des projets innovants en matière de soins et la taskforce 
précédemment citée.

L’intervenante fait observer en outre que l’adaptation 
et le relèvement des salaires et les mesures structurelles 
relèvent de la concertation sociale.

Le thème du cadastre des professions de soins fera, 
quant à lui, l’objet d’une discussion plus large à un 

stade ultérieur.

Quant aux formations hbo5, des discussions ont déjà 
été engagées avec les entités fédérées.
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B. Antwoorden van de indienster van het voorstel 
van resolutie

Mevrouw Yoleen Van Camp (N-VA) is verheugd te 
horen dat de commissieleden graag constructief willen 
samenwerken voor het zorgpersoneel.

Ze is het echter niet eens met leden die beweren 
dat de indienster te snel wil gaan. De minister van 
Volksgezondheid heeft door te snel te willen gaan en 
snel een premie aan het zorgpersoneel toe te kennen, 
het zorgpersoneel opgezadeld met een hoge fiscaliteit. 
Indien het nodig is om trager te werken, is de indienster 
zeker bereid dat te doen.

Meerdere leden steunen de passage over de staats-
structuur niet. Tegelijk geven ze allemaal aan dat er een 
probleem is met de staatsstructuur en dat de bevoegd-
heidsverdeling niet efficiënt is. De spreekster hoort wel 
dat er een intentie is om het debat hierover ten gronde 
te voeren.

Er wordt ook regelmatig verwezen naar de taskforce. 
Als die taskforce op dezelfde manier te werk zal gaan als 
de taskforce rond geneesmiddelentekorten, dan heeft 
de spreekster er niet veel vertrouwen in. De spreekster 
heeft meer vertrouwen in het Parlement. Het is ook het 
Parlement – en in het bijzonder de PVDA-fractie en de 
VB-fractie – dat geld heeft vrijgemaakt voor het zorg-
personeel. De spreekster vindt het niet gepast om die 
pluimen op de hoed van de regering te steken.

Gezien het duidelijk wordt dat het voorstel van resolutie 
niet gesteund zal worden, geeft mevrouw Van Camp aan 
dat haar fractie er zeker op zal toezien dat de regering 
en de taskforce de juiste accenten zullen leggen in het 
voordeel van de zorgsector.

III. — BESPREKING VAN DE CONSIDERANSEN 
EN HET VERZOEKEND GEDEELTE EN 

STEMMINGEN

A. Consideransen

Consideransen A tot J

Over deze consideransen worden geen opmerkingen 
gemaakt.

De consideransen worden achtereenvolgens verwor-
pen met 10 tegen 6 stemmen.

B. Réponses de l’auteure de la proposition de 
résolution

Mme Yoleen Van Camp (N-VA) se réjouit d’entendre 
que les membres de la commission veulent engager une 
collaboration constructive pour le personnel soignant.

Elle n’est toutefois pas d’accord avec ceux qui affir-
ment qu’elle veut aller vite en besogne. En voulant aller 
trop vite et en voulant octroyer rapidement une prime au 
personnel soignant, le ministre de la Santé publique a 
exposé celui-ci à une fiscalité élevée. S’il est nécessaire 
de ralentir, l’auteure est certainement prête à le faire.

Plusieurs membres ne soutiennent pas le passage 
sur la structure de l’État. Ils reconnaissent cependant 
unanimement que la structure de l’État est probléma-
tique et que la répartition des compétences n’est pas 
efficace. L’intervenante observe toutefois l’intention d’en 

débattre en profondeur.

Il est également souvent fait référence à la task force. 
Si celle-ci procède de la même manière que la task 
force chargée de remédier à la pénurie de médica-
ments, l’intervenante ne lui accordera pas une grande 
confiance. Elle se fie davantage au Parlement. C’est en 
effet le Parlement – en particulier grâce aux groupes 
PTB et VB – qui a débloqué des fonds pour le personnel 
soignant. L’intervenante estime qu’il est inconvenant 
d’en attribuer le mérite au gouvernement.

Étant donné qu’il apparaît évident que la proposi-
tion de résolution à l’examen ne sera pas soutenue, 
Mme Van Camp indique que son groupe veillera cer-
tainement à ce que le gouvernement et la task force 
retiennent les bonnes priorités en faveur du secteur 
des soins de santé.

III. — DISCUSSION DES CONSIDÉRANTS ET 
DU DISPOSITIF ET 

VOTES

A. Considérants

Considérants A à J

Ces considérants ne donnent lieu à aucune observation.

Ils sont successivement rejetés par 10 voix contre 6.
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Considerans I

Over deze considerans worden geen opmerkingen 
gemaakt.

De considerans wordt verworpen met 11 tegen 5 stem-

men en één onthouding.

Considerans J

Over deze considerans worden geen opmerkingen 
gemaakt.

De considerans wordt verworpen met 11 tegen 
6 stemmen.

B. Verzoeken

Verzoek 1

Mevrouw Sofie Merckx (PVDA-PTB) dient amende-
ment nr. 1 (DOC 55 0213/002) in, dat ertoe strekt het 
verzoek te vervangen. De indienster betreurt dat de in 
de resolutie gevraagde maatregelen niet erg gedetail-
leerd en concreet zijn. Voor mevrouw Merckx zijn er drie 
essentiële maatregelen die moeten worden genomen 
om het verpleegkundig beroep aantrekkelijker te maken: 
loonsverhogingen, de erkenning als zwaar beroep, met 
een volledig pensioen op zestig jaar, en meer aanwerving 
van verpleegkundigen.

Amendement nr. 1 wordt verworpen met 14 tegen 3 
stemmen.

Het ongewijzigde verzoek 1 wordt verworpen met 11 
tegen 5 stemmen en één onthouding.

Verzoeken 2 en 3

Over deze verzoeken worden geen opmerkingen 
gemaakt.

De verzoeken worden achtereenvolgens verworpen 
met 11 tegen 6 stemmen.

Verzoek 4

Over dit verzoek worden geen opmerkingen gemaakt.

Het verzoek wordt verworpen met 12 tegen 5 stemmen.

Considérant I

Ce considérant ne donne lieu à aucune observation.

Il est rejeté par 11 voix contre 5 et une abstention.

Considérant J

Ce considérant ne donne lieu à aucune observation.

Il est rejeté par 11 voix contre 6.

B. Demandes

Demande 1

Mme Sofie Merckx (PVDA-PTB) présente l’amen-
dement n° 1 (DOC 55 0213/002) tendant à rempla-
cer la demande à l’examen. L’auteure déplore que les 
mesures demandées dans la résolution ne soient pas 
très détaillées et concrètes. Mme Merckx estime que 
trois mesures essentielles doivent être prises pour 
accroître l’attractivité du métier d’infirmier: augmenter 
les salaires, reconnaître la pénibilité de la profession 
et fixer la pension complète à 60 ans, et accroître les 
recrutements de personnel infirmier.

L’amendement n° 1 est rejeté par 14 voix contre 3.

La demande 1 est rejetée sans modification par 11 
voix contre 5 et une abstention.

Demandes 2 et 3

Ces demandes n’appellent aucune observation.

Elles sont successivement rejetées par 11 voix contre 6.

Demande 4

Cette demande n’appelle aucune observation.

Elle est rejetée par 12 voix contre 5.
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Verzoeken 5 en 6

Over deze verzoeken worden geen opmerkingen 
gemaakt.

De verzoeken worden achtereenvolgens verworpen 
met 11 tegen 6 stemmen.

*
*     *

Gezien alle consideransen en verzoeken werden 
verworpen, wordt het voorstel van resolutie als verwor-
pen beschouwd.

De rapportrice, De voorzitster,

Dominiek SNEPPE Karin JIROFLÉE (ad interim) 

Demandes 5 et 6

Ces demandes n’appellent aucune observation.

Elles sont successivement rejetées par 11 voix contre 6.

*
*     *

L’ensemble des considérants et des demandes ayant 
été rejeté, la proposition de résolution est considérée 
comme rejetée.

La rapporteure, La présidente,

Dominiek SNEPPE Karin JIROFLÉE (a.i.)
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